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BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK 
PARLEMENT 

_____

GEWONE ZITTING 2009 - 2010

9 JULI 2010
_____

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

betreffende de plaatsing van openbare 
vuilnisbakken voor afvalsortering in het 

Brussels Gewest

(ingediend door mevrouw Béatrice FRAITEUR (F), 
mevrouw Anne-Charlotte d’URSEL (F), mevrouw Olivia 
PTITO (F), mevrouw Mahinur OZDEMIR (F), mevrouw 
Annemie MAES (N), de heren Arnaud PINXTEREN (F), 
Fouad AHIDAR (N), mevrouw Brigitte DE PAUW (N)

en mevrouw Els AMPE (N))

_____

Toelichting

Overal  in  het  Gewest  staan  openbare  vuilnisbakken  ter 
beschikking  van  de  burgers.  Ze  zijn  evenwel  van  een 
verschillend  type  en  evenmin  aangepast  aan  de  door  het 
Gewest aanbevolen afvalsortering.

Het  model  van  de  openbare  vuilnisbak  verschilt  van 
gemeente  tot  gemeente.  Het  model  van  de  openbare 
vuilnisbak van het Gewest werd gekozen na een wedstrijd die 
de  regering  had  georganiseerd  in  1990,  toen  men  met  de 
afvalsortering nog niet zo ver stond als op heden.

De burgers zijn het ondertussen gewoon geworden om hun 
afval te sorteren. Het afval dat in de openbare vuilnisbakken 
wordt  gedumpt,  wordt  evenwel  niet  gerecycled  en  de 
vuilnisbakken lenen zich niet tot sortering

Het is contraproductief de burgers te vragen om thuis hun 
afval  te  scheiden en  die  mogelijkheid niet  te  bieden in  de 
openbare  ruimte.  De  overheid  heeft  evenwel  een 
opvoedkundige en voorbeeldrol.

Sedert 1 januari 2010 is sortering verplicht en is voorzien 
in straffen als die regel niet wordt nageleefd.

PARLEMENT DE LA
RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE

_____

SESSION ORDINAIRE 2009 - 2010

9 JUILLET 2010
_____

PROPOSITION DE RESOLUTION

visant à mettre en place des poubelles publiques 
adaptées au tri sélectif en Région bruxelloise

(déposée par Mmes Béatrice FRAITEUR (F), 
Anne-Charlotte d’URSEL (F), Olivia PTITO (F), 

Mahinur OZDEMIR (F), Annemie MAES (N),
MM. Arnaud PINXTEREN (F), Fouad AHIDAR (N), 

Mmes Brigitte DE PAUW (N) et Els AMPE (N))

_____

Développements

Les poubelles publiques sont à disposition des citoyens sur 
l'ensemble  du  territoire  de  notre  Région.  Or,  il  n'y  a 
aujourd'hui,  ni  uniformisation  quant  au  matériel,  ni 
adaptation  de  celles-ci  au  tri  sélectif  recommandé  par  la 
Région.

Le parc de poubelles communales est composé de plusieurs 
modèles différents. Quant à la poubelle publique utilisée au 
niveau régional, son contenant résulte d'un concours organisé 
par  le  gouvernement  en  1990,  soit  à  une époque où le  tri 
sélectif n'était pas à un niveau aussi avancé qu'aujourd'hui.

Chez les citoyens, le tri  sélectif fait partie des habitudes. 
Cependant, les déchets jetés dans les poubelles publiques ne 
font  l'objet  d'aucun  recyclage  et  celles-ci  ne  présentent 
aucune opportunité au tri.

Il  est contre productif que l'on demande aux citoyens de 
pratiquer le tri sélectif lorsqu'ils sont chez eux et de le rendre 
impossible sur l'espace public. Or, les pouvoirs publics ont un 
rôle éducatif et se doivent de montrer l'exemple.

Depuis  le 1er  janvier  2010, le tri  sélectif  est  obligatoire. 
Des sanctions sont prévues en cas de non respect.
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Men stelt vast dat de opgehaalde hoeveelheid gescheiden 
afval  gestegen  is  sedert  de  invoering  van  de  verplichte 
sortering. In de eerste vier maanden van 2009 werd een totale 
hoeveelheid van 29.682 ton gescheiden afval opgehaald, in 
de eerste  vier  maanden van 2010 was dat  35.015 ton.  Dat 
komt neer op een stijging van 21 procent tot 26 procent in die 
periode.

Het is dus tijd om de afvalsortering een  nieuwe impuls te 
geven via de openbare vuilnisbakken.

De regering stelt zich in haar regeringsverklaring ten doel 
de Europese norm te halen, te weten dat 50 procent van het 
afval  in  de  gemeenten  tegen  2020  wordt  gerecycled.  Ze 
verbindt  zich  ertoe  de  resultaten  van  de  gescheiden 
ophalingen te verbeteren, onder meer door “geleidelijk aan de 
openbare  vuilnisbakken  te  vervangen  door 
sorteervuilnisbakken”.

Bovendien  heeft  de  huidige  meerderheid  van  duurzame 
ontwikkeling  het  hoofdthema  van  haar  programma  2009-
2014 gemaakt.

In  het  buitenland  hebben  verschillende  Europese 
hoofdsteden  al  verschillende  jaren  openbare 
sorteervuilnisbakken. Het kan niet zijn dat Brussel, hoofdstad 
van  Europa,  niet  het  voorbeeld  geeft  op  het  vlak  van 
afvalrecycling.

On  peut  constater  que  les  quantités  de  déchets  collectés 
sélectivement ont connu une progression depuis l'instauration 
du tri obligatoire. Le total des collectes sélectives s'élevait à 
29.682  tonnes  pour  le  premier  quadrimestre  en  2009  et 
s'élève pour le 1er  quadrimestre 2010 à 35.015 tonnes.  Le 
taux de pourcentage des collectes sélectives passe donc de 21 
pour cent à 26 pour cent pour la même période.

C'est donc le moment de donner une nouvelle impulsion au 
tri à travers les poubelles publiques.

Dans sa déclaration gouvernementale, le gouvernement se 
fixe d'atteindre  les  objectifs  européens  de 50 pour cent  de 
recyclage  de  déchets  municipaux  pour  2020  et  s'engage  à 
améliorer les résultats de collectes sélectives notamment en 
« remplaçant progressivement le parc des poubelles publiques 
par des poubelles de tri ».

De  plus,  la  majorité  actuelle  a  fait  du  développement 
durable, le thème principal de son programme 2009-2014.

A l'étranger, plusieurs capitales européennes possèdent des 
poubelles publiques à tri sélectif depuis plusieurs années. Il 
est  impensable que Bruxelles,  capitale  de l'Europe,  ne soit 
pas l'exemple en matière de recyclage des déchets.

Béatrice FRAITEUR (F)
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Fouad AHIDAR (N)
Brigitte DE PAUW (N)

Els AMPE (N)
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VOORSTEL VAN RESOLUTIE

betreffende de plaatsing van openbare 
vuilnisbakken voor afvalsortering in het 

Brussels Gewest

Het Brussels Hoofdstedelijk Parlement,

Gelet op de nood aan eenzelfde model vuilnisbak voor de 
afvalinzameling in de openbare ruimte;

Gelet op het feit dat steeds meer particulieren en handelaars 
hun afval sorteren;

Gelet  op  het  feit  dat  de  vuilnisbakken  in  de  openbare 
ruimte niet geschikt zijn voor afvalsortering;

Gelet op de verplichting tot afvalsortering sedert 1 januari 
2010;

Gelet op de opvoedkundige taak en de voorbeeldrol van de 
overheid  en  de  nood  aan  informatie  en  duidelijke 
bewustmaking;

Overwegende dat de opgehaalde hoeveelheden gescheiden 
huishoudelijk  en  daarmee  gelijkgesteld  afval  sterk  zijn 
toegenomen  sedert  de  invoering  van  de  verplichting  tot 
afvalsortering;

Overwegende dat de Brusselse regering zich ten doel heeft 
gesteld de Europese norm te halen, te weten dat 50 procent 
van het afval in de gemeenten tegen 2020 wordt gerecycled, 
en  ze  zich  ertoe  verbindt  de  resultaten  van  de  gescheiden 
ophalingen te verbeteren, onder meer door « geleidelijk aan 
de  openbare  vuilnisbakken  te  vervangen  door 
sorteervuilnisbakken »;

Verzoekt de Brusselse Hoofdstedelijke Regering binnen de 
perken  van  de  begrotinsgmiddelen  alle  noodzakelijke 
middelen aan te wenden teneinde :

− een  voor  afvalsortering  geschikt  model  van  openbare 
vuilnisbakken  te  ontwikkelen,  met  voorrang  voor  de 
gewestwegen;

− die  nieuwe  vuilnisbakken  op  strategische  openbare 
plekken, onder meer in de buurt van scholen, te plaatsen;

− de  gescheiden  ophaling  van  drankblikjes  en  de 
haalbaarheid van een statiegeldsysteem te onderzoeken;

PROPOSITION DE RESOLUTION

visant à mettre en place des poubelles publiques 
adaptées au tri sélectif en Région bruxelloise

Le Parlement bruxellois,

Vu la nécessité d'assurer une cohérence dans le choix du 
matériel urbain destiné à la collecte des déchets sur l'espace 
public;

Vu le développement croissant du tri sélectif  des déchets 
dans l'espace privé ou commercial;

Vu l'inadaptation des poubelles situées sur l'espace public 
au tri sélectif;

Vu l'obligation de tri sélectif depuis le 1er janvier 2010;

Vu le  rôle éducatif  et  d'exemple  que  doivent  assurer  les 
pouvoirs  publics  et  la  nécessité  d'une  information et  d'une 
sensibilisation claires;

Considérant  que  les  quantités  des  déchets  ménagers  et 
assimilés  collectés  sélectivement  ont  connu  une  évolution 
positive depuis l'instauration obligatoire du tri sélectif;

Que  le  gouvernement  bruxellois  se  fixe  d'atteindre  les 
objectifs européens de 50 pour cent de recyclage de déchets 
municipaux pour 2020 et s'engage à améliorer les résultats de 
collectes  sélectives  notamment  en  « remplaçant 
progressivement  le  parc  des  poubelles  publiques  par  des 
poubelles de tri ».

Demande au gouvernement, dans les limites de ses moyens 
budgétaires, de mettre en oeuvre tous moyens nécessaires en 
vue:

− de développer, en priorité sur les voiries régionales, un 
concept de poubelles publiques adaptées au tri sélectif;

− d'implanter aux endroits stratégiques publics, notamment 
à proximité des écoles, ce nouveau concept de poubelles;

− d'étudier la collecte sélective des canettes et l'opportunité 
de mise en place d'un système de consigne;
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− een  bewustmakingscampagne  inzake  netheid  en 
afvalsortering in de openbare ruimte op touw te zetten 
voor de Brusselaars, de pendelaars en de bezoekers.

− de mener une campagne de sensibilisation axée sur la 
propreté et le tri dans l'espace public pour les Bruxellois, 
les navetteurs et les visiteurs.
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